

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT  
MESYUARAT KETIGA, PENGGAL KEDUA,  
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

---

**PERTANYAAN : LISAN**

**DARIPADA : YB DATUK ROZMAN BIN ISLI [LABUAN]**

**TARIKH : 31 OKTOBER 2019 (KHAMIS)**

**SOALAN**

Minta **MENTERI PERTANIAN DAN INDUSTRI ASAS TANI** menyatakan apakah rancangan Kementerian dalam membantu menggalakkan pelaburan dalam sektor pertanian di negeri Sabah untuk meningkatkan eksport hasil-hasil pertanian.

**JAWAPAN**

**Yang di-Pertua,**

1. Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Sabah sebagaimana lain-lain negeri di Malaysia mempunyai peranan yang penting dalam sektor pertanian. Tanah yang subur; muka bumi dan cuaca yang bersesuaian serta lautan yang luas menawarkan kekayaan sumber yang boleh diteroka untuk penghasilan bahan makanan di Malaysia.
2. Pada masa kini, pihak Kerajaan memberi fokus untuk menjadikan sektor pertanian sebagai sektor yang moden dan berdaya maju menerusi usaha meningkatkan pelaburan oleh pihak swasta, sama ada pelaburan langsung domestik atau asing serta pelaburan timbal balik. Bagi negeri Sabah khususnya, pihak Kerajaan sedang merangka kerjasama strategik bersama Kerajaan negeri dalam mengenalpasti bidang pertanian yang berdaya saing untuk melonjakkan produktiviti negeri Sabah.
3. Beberapa langkah telah dilaksanakan oleh Kerajaan bagi menarik pelaburan swasta. Antaranya adalah pemberian insentif fiskal iaitu kemudahan galakan cukai bagi Projek Pengeluaran Bahan Makanan yang Diluluskan di bawah Akta Cukai Pendapatan 1967. Insentif ini dalam bentuk potongan dan pengecualian cukai yang diberikan untuk menarik penyertaan syarikat dan meningkatkan pelaburan pihak swasta di dalam industri agro-makanan. Dalam hal ini syarikat-syarikat yang berkeelayakan di negeri Sabah adalah disarankan agar memohon insentif tersebut kepada Kerajaan.
4. Selain daripada itu beberapa strategi khusus juga telah disediakan oleh pihak Kerajaan dalam menggalakkan pelaburan di mana antara lainnya ialah memberikan insentif bukan fiskal seperti penyediaan infrastruktur jalan raya, sistem pengairan dan saluran, telekomunikasi bagi menarik pelabur untuk memasuki ke sesuatu kawasan.
5. Tambahan lagi, prospek pelaburan sektor pertanian di Malaysia termasuk di negeri Sabah juga diwar-warkan melalui 7 Pejabat Perwakilan Pertanian di luar negara dan Lembaga Pembangunan Pelaburan Malaysia (MIDA). Usaha-usaha yang diambil dan dilaksanakan adalah bertujuan

menjadikan Malaysia termasuk Sabah sebagai destinasi pilihan pelaburan dalam sektor pertanian.

6. Kementerian ini turut bekerjasama dengan lain-lain Kementerian/ jabatan/ agensi/ Kerajaan Negeri/ Pihak Berkuasa Koridor dan agensi promosi pelaburan termasuk dari negeri Sabah menerusi sesi libat urus serta perkongsian maklumat bagi membantu pihak pelabur untuk mendapatkan maklumat prospek pelaburan dalam sektor agromakanan.

7. Pihak Kementerian turut memainkan peranan dalam pembangunan usahawan sektor pertanian di negeri Sabah. Antara usaha yang telah dilaksanakan adalah menerusi Program Agropreneur Muda untuk membantu dan menggalakkan penglibatan golongan muda dalam bidang keusahawanan agro sepanjang rantai nilai sektor pertanian. Tambahan lagi, bagi industri asas tani disediakan insentif dalam bentuk Geran Pemandaran iaitu *Change Upgrade Product (CUP)* dan *High Impact Product (HIP)*.

8. Pihak Kementerian juga menyediakan perkhidmatan sokongan dan bantuan teknikal termasuk perkhidmatan penyelidikan dan pembangunan (R&D) oleh Jabatan/ Agensi yang berkenaan.

9. Di samping itu, dari aspek pembangunan modal insan, tenaga kerja yang mahir dan profesional dilahirkan menerusi Program Latihan Kemahiran Pertanian Kebangsaan yang akan berkhidmat di dalam sektor pertanian.

10. Untuk pembiayaan pula, Agrobank menawarkan pelbagai produk untuk membantu agropreneur terutamanya untuk mengembangkan projek/ perniagaan yang berasaskan pertanian.

Sekian, terima kasih.

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT  
MESYUARAT KETIGA, PENGGAL KEDUA,  
PARLIMEN KEEMPAT BELAS

---

**PERTANYAAN : LISAN**  
**DARIPADA : DATO' HAJI AHMAD NAZLAN BIN IDRIS**  
**[ JERANTUT]**  
**TARIKH : 31 OKTOBER 2019 (KHAMIS)**

**SOALAN NO. 8**

Minta **MENTERI PENDIDIKAN** menyatakan berapakah jumlah sebenar dana yang diperlukan PTPTN bagi membiayai pinjaman pendidikan pada setiap tahun dan jumlah pecahan dana yang disalurkan kepada pelajar di institusi pendidikan tinggi awan dan swasta.

**JAWAPAN**

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, secara purata, PTPTN perlu menyediakan peruntukan sebanyak RM3.7 billion hingga RM4.3 billion setahun untuk membiayai pinjaman kepada 180,000 orang peminjam baharu dan 420,000 orang peminjam sedia ada.

Sehingga September 2019, PTPTN telah meluluskan pinjaman berjumlah RM72.1 bilion kepada 3.14 juta peminjam sehingga mereka tamat pengajian. Daripada jumlah tersebut, sebanyak RM36.5 bilion adalah untuk peminjam di institut pendidikan tinggi awam (IPTA) dan sebanyak RM35.6 bilion untuk peminjam di institut pendidikan tinggi swasta (IPTS).

Daripada jumlah kelulusan tersebut sebanyak RM57.7 bilion telah dikeluarkan kepada peminjam.

Sekian, terima kasih.

RJM 45